

Metoclopramide 5mg, Pancreatin 212.5mg

【ODIMO】Dimotil® Tablet

ATC Code : A03FA01

中文名：立消樂錠 «明德»

適應症：消化器機能異常（噁心、嘔吐、腹部膨滿感）。

成分：Each tablet contains:

Pancreatin 212.5 mg
(Amylase 6500 Units、Lipase 8000 Units、Protease 450 Units)
Metoclopramide Monohydrochloride 5 mg

藥理分類：Pancreatin: mixtures of amylase, lipase, and protease. Metoclopramide: Antiemetic; Dopamine Antagonist; Prokinetic, Serotonin 5-HT₄ Receptor Agonist.

用法用量：1-2 tab, 3 times each day.

不良反應：睏倦、便秘或腹瀉、頭暈、頭痛、口乾。

交互作用：

- Haloperidol, prochlorperazine, chlorpromazine, sulpiride, quetiapine; sertraline, escitalopram; venlafaxine, duloxetine; imipramine, amitriptyline: ↑ risk of extrapyramidal reactions and neuroleptic malignant syndrome.
- Digoxin: ↓ digoxin levels.
- Levodopa, trihexyphenidyl, bromocriptine, amantadine, ropinirole, entacapone, pramipexole, rivastigmine, carbidopa: ↓ effectiveness of metoclopramide and the dopaminergic agent.
- Bupropion, fluoxetine, paroxetine: ↑ metoclopramide exposure and risk of increased adverse events.

注意事項：1. 用餐時服用。
2. 由於可能引起運動不能的症狀，Dimotil 在給予 14 歲以下的小孩，特別是年紀較輕的小孩，必須嚴格的指示。

懷 孕 期：1. 懷孕中給藥的安全性尚未確立，所以在孕婦或可能已懷孕的婦女，限於判斷其治療上的有益性超越危險性時才給藥。(仿單)
2. Metoclopramide crosses the placenta and can be detected in cord blood and amniotic fluid (*Arvela 1983; Bylsma-Howell 1983*).
3. Metoclopramide is one of the agents that may be considered for adjunctive treatment of nausea and vomiting in pregnant women when symptoms persist following initial pharmacologic therapy.

授 乳 期：Metoclopramide 會於母乳中排出，且不能排除以母乳哺育的嬰兒會發生不良反應的風險。所以需決定要停止授乳，還是要停止接受治療。